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Vážený čtenáři, vzhledem k rozsáhlosti zápisu z jednání zastupitelstva města otiskujeme 
na tomto místě pouze výpis jednotlivých usnesení zastupitelstva. Celý zápis je zveřejněn 
na internetových stránkách města www.svihov.cz. Z důvodu dodržení zákona o ochraně 
osobních dat jsou jména občanů, o kterých zastupitelstvo jednalo, při zveřejnění začer-
něna. Úplný zápis bez provedených úprav je k nahlédnutí na Městském úřadě Švihov.

Zasedání č. 22 ze dne 2. 2. 2021
Návrh usnesení: ZM schvaluje předložený program zasedání.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 258/Z22/21 bylo schváleno.
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí s přidělením zakázky „Švihov 
ulice Tyršova“ společnosti Silnice Klatovy a. s., IČ 45357307, se sídlem Vídeňská 
190, 339 01 Klatovy za cenu 3 269 849,72 Kč + DPH.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 259/Z22/20 bylo schváleno.
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí s přidělením zakázky „Jíno – 
lávka přes Vlčí potok“ společnosti EUROVIA SILBA a. s., IČ 64830551, se sídlem 
Libezská 1191/74, Plzeň za cenu 2 575 163,12 + DPH.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 260/Z22/21 bylo schváleno. 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Investiční záměr – vodovod 
Lhovice, který bude připojen na vodovodní řád města Švihova.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 261/Z22/21 bylo schváleno. 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo souhlasí s uzavřením smlouvy o budoucí smlou-
vě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IE – 12 – 0008142, 
ŠVIHOV KT ŠKOLNÍ – NN, se společností ČEZ Distribuce a. s., IČ 24729035, se 
sídlem Teplická 874/8 405 02 Děčín
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 262/Z22/21 bylo schváleno. 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo souhlasí s uzavřením smlouvy o zřízení věc-
ného břemene – služebnosti na pozemcích v obci Lhovice, č. IE – 12 – 0014083/
VB/1, se společností ČEZ Distribuce a. s., IČ 24729035, se sídlem Teplická 874/8 
405 02 Děčín
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 263/Z22/21 bylo schváleno. 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo souhlasí se zadáním zakázky na pěstební práce 
v lesích města Švihova Radomíru Bubeníkovi, IČ 69948305, se sídlem Čechova 
242, Švihov  za částku 542 850 Kč.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 1. 
Usnesení č. 264/Z22/21 bylo schváleno.                                                                  (vp)

Usnesení  zastupitelstva  města
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Covid -19 ve Švihově 
V prosincovém čísle našeho zpravodaje byl otištěn článek, který se věnoval vývo-

ji pandemie covid -19 v období loňského roku do konce listopadu 2020. V té době 
odeznívala druhá vlna pandemie a vláda se rozhodla od 3. 12. 2020 částečně rozvol-
nit hygienická opatření, především z důvodu blížících se Vánoc a tlaku obchodníků. 
Pro připomenutí: před rozvolněním na konci listopadu leželo v nemocnicích téměř  
5000 nemocných a z nich 700 na jednotkách intenzivní péče. K 30. 11. 2020 zemřelo  
v České republice celkem 8 356 obyvatel nakažených touto zákeřnou nemocí.

Nyní na konci března jsme o čtyři měsíce dál a situace se v České republice bohužel 
vyvíjí nejhůř v celé Evropské unii. V první polovině března u nás vrcholila třetí vlna 
pandemie, kdy bylo najednou více jak 200 000 nemocných, nemocnice byly přeplněny 
9 500 pacienty a jednotky intenzivní péče se staraly na hraně svých možností o celkem 
více jak 1950 nejhůře postižených osob. Z důvodu nedostatku místa museli být někteří 
pacienti transportování do nemocnic na druhém konci republiky nebo do zahraničí.  
V těchto kritických dnech denně umíralo až 250 nemocných postižených touto choro-
bou. K 31. 3. 2021 zemřelo s covidem – 19 celkem 26 600 obyvatel ČR, což je o 18 244 více 
než na konci listopadu 2020. Uvedená čísla přepočítaná na 100 000 obyvatel ukazují, že 
pandemie v České republice je 8 – 10 x horší než v sousedních státech. Bohužel vláda 
na čele s premiérem se k odpovědnosti za tuto tragickou bilanci dosud nepřihlásila  
a nevyvodila z ní pro sebe žádné důsledky. 

 
2020 Nové případy 2021 Nové případy 

21.9. - 27.9. 1 28.12. – 3.1. 11 
28.9. - 4.10. 0 4.1. – 10.1. 7 
5.10. - 11.10 3 11.1. – 17.1. 4 

12.10. - 18.10. 19 18.1. – 24.1. 2 
19.10. - 25.10. 29 25.1. - 31.1. 4 

26.10.-1.11. 13 1.2. – 7.2. 9 
2.11.-8.11. 8 8.2. – 14.2. 17 

9.11.-15.11. 12 15.2. – 21.2. 14 
16.11.-22.11. 4 22.2. – 28.2. 16 
23.11.-29.11 4 1.3. – 7.3. 19 
30.11 – 6.12.  0 8.3. – 14.3. 23 
7.12. – 13.12. 0 15.3. – 21.3. 16 

14.12. – 20.12. 2 22. 3. – 28.3. 8 
21.12. – 27.12. 1 CELKEM  246 
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Kolik osob prodělalo covid-19 v našem městě s 1660 obyvateli je možné sledovat 
od poloviny září minulého roku, kdy ministerstvo zdravotnictví přestalo i před samo-
správou tajit údaje o počtu nemocných v jednotlivých obcích. Jak ve Švihově přibývaly 
nové případy nemoci v jednotlivých týdnech je uvedeno v následující tabulce, která 
čerpá údaje z webu www.irozhlas.cz:

I s jedním dubnovým případem v loňském roce onemocnělo ve Švihově ke konci 
března tohoto roku celkem 247 osob, což představuje 14,9 % z celkového počtu 1660 
obyvatel. Ke konci listopadu 2020 bylo ve Švihově pozitivně testovaných pouze  
93 osob 5,6% z celkového počtu obyvatel. Z těchto údajů je zřejmé, že třetí povánoční 
vlna pandemie byla výrazně horší, než předchozí dvě vlny v roce 2020. 

Pandemie trvající více než jeden rok zasahuje do každodenního života nás všech. 
Omezení kontaktů s členy širší rodiny, přáteli nebo s kolegy v zaměstnání jistě nepři-
náší nic dobrého pro náš osobní život. Škody, které půjde jen stěží odčinit, tato situace 
působí především dětem. Téměř rok jsou uzavřené i základní školy, a to se nestalo za 
posledních několik století ani jednou. Bohužel řada z nás má ve svém okolí nebo do-
konce v příbuzenstvu blízkou osobu, která zemřela po nákaze touto nemocí. 

Prožíváme těžké doby, ale světlo na konci tunelu je vidět. Očkování sice postupuje 
pomalu, ale snad nás na konci léta zbaví strachu z onemocnění a vrátí každodenní život 
do starých kolejí. O to víc je důležité těch několik příštích měsíců důsledně dodržovat 
všechna protiepidemická nařízení a především tři základní zásady: mytí rukou, nošení 
roušek a dodržování rozestupů.

(vp)

Zpráva o stavu bezpečnostní situace 
a veřejného pořádku na teritoriu OOP Švihov.

Bezpečnostní situaci ve služebním obvodě OOP Švihov lze charakterizovat jako 
dlouhodobě stabilizovanou, kdy ani v roce 2020 nebyl zaznamenán žádný případ zá-
važného narušení veřejného pořádku. Opatření přijatá v minulosti ze strany policie 
ve spolupráci s Městem Švihov a ostatními zástupci územní samosprávy za účelem 
vytlačení uživatelů omamných a psychotropních látek z veřejného prostranství plní 
svůj účel a lze konstatovat, že uživatelé OPL byli z veřejných míst fakticky vytlačeni. 
Stabilizovaný je i personální stav zdejšího oddělení, který činí 10 policistů.   

Činnost zdejšího oddělení policie byla v roce 2020 ovlivněna epidemiologickou si-
tuací v souvislosti s prokázáním výskytu koronaviru (označovaný jako SARS CoV-2) 
na území České republiky a s ním souvisejícího vyhlášení nouzového stavu pro území 
České republiky. V rámci vyhlášeného nouzového stavu se policisté zdejšího oddělení 
podíleli na zajištění ochrany státní hranice a v průběhu roku 2020 na kontrole dodržo-
vání vládních nařízení přijatých v souvislosti s ochranou před šířením nemoci SARS 
CoV-2. 

Na úseku trestního řízení bylo v roce 2020 policisty zdejšího oddělení prošetřováno 
celkem 40 trestných činů, což je o 23 trestných činů méně než v roce 2019, kdy bylo pro-
šetřováno 63 trestných činů. V roce 2020 se podařilo objasnit 19 trestných činů a celková 
objasněnost činila 47,50 %. V roce 2020 došlo k celkovému poklesu kriminality, což 
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bylo z části ovlivněno vyhlášením nouzového stavu v souvislosti s epidemiologickou 
situací na území České republiky v kombinaci s vládními restriktivními opatřeními. 
Převládající podíl tvořily krádeže vloupáním do rekreačních objektů a krádeže věcí  
z odstavených vozidel. V 11 případech byli zjištění pachatelé trestných činů realizováni 
ve zkráceném přípravném řízení.

V přestupkovém řízení bylo v roce 2020 zjištěno a objasňováno celkem 255 přestup-
ků. Převažujícími byly přestupky proti majetku a přestupky na úseku občanského sou-
žití, zejména konflikty v rodinách a mezi osobami blízkými, kdy byl ze strany policie 
řešen i jeden incident se znaky domácího násilí. V jednom případě bylo oznámeno 
příslušnému správnímu orgánu porušení vládního nařízení přijatého v souvislosti  
s prokázáním výskytu SARS CoV-2.

Na úseku dopravy bylo policisty zdejšího útvaru zjištěno celkem 166 přestupků, za 
které bylo na pokutách příkazem na místě vybráno 35.600,-Kč, ve 3 případech byly 
podezřelým zadrženy řidičské průkazy. V roce 2020 bylo u třech řidičů zjištěno požití 
alkoholu před jízdou. V rámci okresu Klatovy došlo celkem k 502 dopravním nehodám 
řešených policií. Při těchto dopravních nehodách byly usmrceny 4 osoby, 5 osob bylo 
zraněno těžce a 260 osob lehce. Celková hmotná škoda vzniklá při dopravních neho-
dách činila v roce 2020 - 38.044.000,-Kč. Ve služebním obvodě OOP Švihov došlo v roce 
2020 celkem ke 29 dopravním  nehodám s celkovou  škodou 2.171.000,-Kč. V pěti přípa-
dech bylo u účastníků dopravní nehody zjištěno požití alkoholických nápojů před jíz-
dou. Při dopravních nehodách ve služebním obvodě OOP Švihov nedošlo v roce 2020  
k usmrcení žádné osoby, ani k žádnému těžkému zranění, 17 osob utrpělo lehké zra-
nění. 

V roce 2020 bylo v rámci činnosti zdejšího oddělení zatčeno, zadrženo, zajištěno  
a předvedeno celkem 5 osob a byla vypátrána 1 osoba v rámci Schengenského infor-
mačního systému. 

V rámci výkonu obchůzkové služby byl ze strany zdejšího oddělení policie kladen 
důraz na preventivní činnost, kdy byly prováděny pravidelné kontroly chatových ob-
lastí, zemědělských objektů a odstavených vozidel. Ze strany policie byl i v roce 2020 
prováděn zvýšený výkon služby se zaměřením do lokalit, kde se v minulosti vyskyto-
valy osoby užívající omamné a psychotropní látky, za využití speciálně vycvičeného 
služebního psa, kdy jeho dlouhodobé nasazování do prováděných preventivních akcí 
přispělo k vytlačení osob užívajících omamné a psychotropní látky z veřejně přístup-
ných prostor. Opatření na úseku prevence drogové kriminality je ze strany policie tr-
valé, této problematice je neustále věnována zvýšená pozornost. Informace získané po-
licisty zdejšího oddělení jsou ve spolupráci se službou kriminální policie ÚO Klatovy 
průběžně vyhodnocovány za účelem jejich možného využití v trestním řízení. 

V průběhu roku 2020 byly prováděny kontroly restauračních zařízení se zaměřením 
na podávání alkoholických nápojů mladistvým osobám ze strany personálu restaurač-
ních zařízení a kontroly na dodržování restriktivních nařízení v rámci vládních naří-
zení přijatých v souvislosti s výskytem SARS CoV-2, při kterých nebylo zjištěno žádné 
pochybení ze strany provozovatelů. 

komisař Bc. Jiří Kolář
vedoucí oddělení
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Záchod není odpadový koš!
Je alarmující, že každý druhý si plete toaletu s odpadkovým košem! Vyhodit zbytky 

od oběda nebo spláchnout použitý olej z pánve do záchodové mísy je nejjednodušší  
a nejrychlejší řešení. Ale! Víte, že takovým jednáním porušujte kanalizační řád a za-
děláváte si na opravdu velký problém? Chovejte se zodpovědně a nepleťte si toaletu  
s odpadkovým košem!

Největším problémem je splachování jakýkoliv vlhčených ubrousků. V záchodo-
vé míse mizí nejen čistící a odličovací ubrousky, ale zejména ty, které pečují o dětské 
zadečky. Zatímco běžný toaletní papír se rychle rozloží, vlhčený ubrousek ne. Bale-
né vlhčené ubrousky jsou na rozdíl od toaletního papíru vyráběny z netkané celulózy  

s dlouhými vlákny, částečně i z plas-
tů. V kanalizaci tak dokážou způso-
bit velké komplikace, díky své odol-
nosti proti roztržení mohou vlhčené 
ubrousky ucpat kanalizaci, čerpadla  
i celé čistírny odpadních vod. Což má 
nakonec i dopad na naši peněženku, 
protože vyčištění ucpaného odpadu 
či oprava čerpadla není zadarmo. 

Splachováním vlhčených ubrous-
ků do kanalizace trpí i kanalizace  
v našem městě. Než se splašky do-
stanou do čistírny odpadních vod na 
okraji města, musí několikrát projít 
čerpadly v jímkách na trase. Jak vy-
padá čerpadlo omotané a poničené 
vlhčenými kapesníčky, můžete vidět 
na fotografii z minulého měsíce. Ten-
to problém narůstá poslední tři roky. 
Před třemi roky stačilo čerpací jímky 
čistit pouze jednou, vloni to muselo 
být už třikrát! Roční náklady na čiš-
tění čerpacích stanic a opravy poško-
zených čerpadel narostly za poslední 
tři roky na trojnásobek, což se pro nás 
všechny uživatele kanalizace projeví 
citelným navýšením stočného.

Nepleťme si tedy toaletu s odpadovým košem a nevhazujme tam přede-
vším vlhčené kapesníčky a další odpad, který tam nepatří!!!

(vp)

Čerpadlo poškozené vlhčenými kapesníčky (březen 
2021)
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Připravované projekty města
Na webových stránkách města www.svihov.cz je zveřejněn „Program rozvoje města 

na období let 2021 – 2027“.  Tento strategický dokument obsahuje seznam investičních 
akcí, které budou v případě jejich finančního zajištění v příštích letech ve Švihově a jeho 
místních částech realizovány. 

Na některé investiční stavby byla již zahájena předprojektová a projektová příprava. 
Nejdál je zpracování projektové dokumentace na rekonstrukci povrchů a stavbu nové-
ho veřejného osvětlení ulic Zahradní a Školní. Do konce tohoto roku bude získáno sta-
vební povolení a v příštím roce se bude moci přikročit k realizaci této rozsáhlé stavby  
s předpokládanými náklady 10 mil. Kč. ČEZ Distribice zároveň zruší nadzemní vedení 
NN a napojí všechny nemovitosti v obou ulicích novým podzemním kabelem.

V letošním roce bude také dokončena projektová dokumentace na rekonstrukci staré 
školy v Komenského ulici, která poslední desetiletí sloužila jako kanceláře zeměděl-
ského podniku. Více jak dva roky trvalo jednání se státem o převodu pozemků, na 
kterých škola stojí. Budova této obecné školy patřila i s pozemky městu. Švihov si po-
stavil před více jak šedesáti lety novou školu a budova staré školy přešla bezúplatně 
jako „socialistický majetek“ nejdříve na mlékařské učiliště a později na JZD Švihov. Od 
krachujícího JZD koupilo po roce 1990 budovu Agromachine s.r.o., zatímco historické 
obecní pozemky pod budovou a nádvořím zůstaly na listu vlastnictví státu. Zatímco 
Státní pozemkový úřad ČR převedl městu pozemky zdarma, Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových nabídl městu kdysi obecní pozemek pouze za úplatu. Ani 
po opakovaném jednání nebylo dosaženo souhlasu s bezúplatným převodem. Tento 
úřad naopak městu sdělil, že pokud nemá zájem o koupi, tak pozemky pod budovou 
nabídne jinému zájemci. Zastupitelstvo tedy nakonec s koupí pozemků souhlasilo.

V přízemí objektu bude naprojektováno zdravotní středisko. Budou zde nové ordi-
nace praktického, dětského, zubního, ženského lékaře a také lékárna. V patře této roz-
lehlé budovy vznikne sedm malometrážních bytů. Po vystavení stavebního povolení 
bude rekonstrukce s odhadovanými náklady ve výši 20 mil. Kč připravena k realizaci 
nejdříve v r. 2023. Důležité bude také zajistit financování rekonstrukce s přispěním stát-
ní dotace nebo Evropské unie.  
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V roce 2020 projevilo zájem o napojení na budoucí vodovod 47 majitelů nemovitostí 
ve Lhovicích, ve kterých je hlášeno k trvalému pobytu 134 obyvatel (tj. 81 % obyvatel). 
Zájem o vodovod se oproti předchozímu zjišťování zájmu v r. 2013 zvýšil o cca 20 %. 

Schválením investičního záměru výstavby veřejného vodovodu byly zahájeny první 
kroky k přípravě této veliké investice. Studie ukázala, že nejschůdnějším řešením bude 
napojení budoucího lhovického vodovodu na vodovod ve Švihově. S majiteli jednot-
livých domů ve Lhovicích je nyní uzavírána smlouva o budoucí smlouvě o napoje-
ní na veřejný vodovod. Pokud podpisem této závazné smlouvy majitelé potvrdí svůj 
předběžný zájem, bude v druhé polovině tohoto roku zadána zakázka na zpracování 
projektové dokumentace k územnímu rozhodnutí. 

Samotná realizace této investice s odhadovanými náklady 25 mil. Kč bude záviset 
na možnosti získat státní dotaci. Podle posledního vyjádření Ministerstva zemědělství 
ČR není možné získat na tuto akci dotaci z důvodu vysokých nákladů na jednoho oby-
vatele. Zhoršující se vydatnosti pramenů podzemní vody v celé ČR může v následují-
cích letech přinést změnu těchto podmínek. Proto bylo rozhodnuto podniknout kroky  
k získání územního rozhodnutí, které musí předcházet vystavení stavebního povolení.

(vp)

Historie veřejného vodovodu ve Švihově
Veřejný vodovod ve Švihově byl vybudován koncem padesátých let minulého stole-

tí. O přípravě této strategické stavby píše Josef Tomášek ve svém pojednání „Kytička 
vzpomínek na můj život ve Švihově“, které sepsal v roce 1972. Josef Tomášek pracoval 
od 30. let minulého století na ředitelství ČSD v Plzni. Vedle toho byl také předsedou 
„elektrické komise“, protože město Švihov vlastnilo na svém území od r. 1912 do r. 1948 
rozvody elektrické energie a tuto energii prodávalo. Josef Tomášek napsal:

Když v roce 1940 se splnila poslední část půjčky na elektrorozvodnou síť, tanulo na mysli, 
jak nejlépe a účelně využít zisku, který dosahoval ročně  155.000,- Kč, aby obci přinesl skutečný 
prospěch. Po dlouhém uvažování rozhodl jsem se provésti tyto úkoly:

1.  Postaviti městský rozhlas. Toho času zuřila válka a občané potřebovali včas zprávy o 
blížícím se náletu. Dále se mělo urychlit prostřednictvím rozhlasu svolávání požární-
ků k požáru.

2.  Postaviti městský vodovod, který by zásoboval obyvatelstvo zdravou pitnou vodou, 
aby se zamezilo rozšiřování nakažlivého tyfu.

3. Rozšíření a zdokonalení požární ochrany
4.  Přemístění toku Mezihořského potoka za město, aby se zamezilo rozvodněním potoka 

zaplavování městských studní a sklepů obyvatel
5.  Provedení řádné přestavby stávající kanalizace, která již nevyhovuje a je příčinou za-

plavování dolní části města.
… Pro stavbu městského vodovodu vedly značné důvody. Celé město leží v nížině při řece 

Úhlavě a obcí protéká Mezihořský potok. Pravidelně dvakrát ročně se město zaplavilo rozvodně-
nou řekou i potokem. Do všech veřejných a soukromých studní vnikla říční voda a město bylo 
i několik dní bez pitné vody. Studny bylo potřeba vyčerpat a desinfikovat. I přes tato opatření 
každým rokem někdo onemocněl tyfem a mnoho lidí na tuto nemoc zemřelo…
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… Do Švihova jsem pozval ředitele vodárny Plzeň. Návštěva ředitele, který byl dobrým od-
borným inženýrem, byla užitečná. Dobře a ochotně poradil a dokonce nám vypracoval rozpočet 
na celou stavbu…

…Pak jsem svolal všechno obyvatelstvo města a oznámil jim úmysl stavěti městský vodovod. 
Seznámil jsem je s podmínkami a kolik budou muset na stavbu vodovodu přispět. Vysvětlil 
jsem jim, že podle platných předpisů můžeme dosáhnout na subvenci státu ve výši jedné třetiny 
stavebních nákladů. Druhou třetinu budeme moci uhradit ze zisku elektrorozvodné sítě a na 
jednu třetinu přispějí hotově sami. Návrh byl s nadšením jednomyslně přijat. Podíl jednotli-
vých občanů závisel na množství hektarů půdy, počtu kusů dobytka, počtu obytných místností 
v domě, u živností podle ročního obratu. Občané, kteří bydleli v nájmu, neplatili ničeho. V roce 
1945 skončila válka a občany jsem vyzval, aby stavební příspěvky na stavbu vodovodu splatili  
u Občanské záložny. Až na malé výjimky splatili občané do jednoho týdne celou částku a na 
našem kontě byla částka přes jeden milión Kčs…

… Pustili jsme se do díla a začali hledat vydatné prameny nad Švihovem pro spádový vo-
dovod. Pod obcí Mezihoří jsme brigádnicky vykopali 20 m dlouhou a 3 metry hlubokou sondu  
a voda žádná. Tu nám poradil p. Šrámek z Mezihoří, abychom vyhloubili studnu v jeho louce, že 
tam byla kdysi studánka. Za pokus to stálo. Studnu jsme vyhloubili do šesti metrů. Spodní voda 
se ukázala tak, až brzy přetékala. Poblíž jsme vyhloubili ještě jednu studnu s týmž výsledkem. 
Prameny ale dávaly jen malé množství vody 0,4 vteřinového litru a my potřebovali 3 vteřinové 
litry. Podle rozboru jednalo se též o nekvalitní vodu, která se nehodila pro vodovod. Výsledek 
našeho nezdařeného pokusu jsme oznámili Zemskému úřadu v Praze se žádostí o další pokyny. 
Inženýr z Prahy přijel a doporučil, abychom upustili od stavby spádového vodovodu. Upozornil 
nás, že vodu můžeme najít v nížině před městem a odhadl, že bude potřeba vyhloubit pět vrta-
ných studní…

…Vrtbu jsme zadali odborné firmě Ing. Pštros z Prahy. Sondy jsme vrtali v lukách a na po-
lích jižně od města při silnici, která vede do Malechova. První studnu jsme vrtali do hloubky  
16 metrů. Při zkoušce vydala 2,8 vteřinového litru. Druhá sonda vrtaná do deseti metrů hluboko 
dávala stejné množství. Třetí vrtaná studna o hloubce 10 m nejvíce – 5,5 vteřinového litru vody. 
Snad vydávala ještě větší množství vody, ale neměli jsme po ruce větší čerpadlo…

… Se stavbou vodovodu se započalo o několik let později, protože všechny investice pro obce 
byly pozastaveny. Stavbu pak převzala Vodohospodářská správa v Plzni.

 
K uvedeným skutečnostem Josefem Tomáškem lze doplnit, že financování celé stav-

by proběhlo koncem padesátých let jinak. Především zisk z městské elektrorozvodné 
sítě nebyl po jejím znárodnění v roce 1948 žádný. Občané města, kteří uhradili své po-
díly na stavbu vodovodu v roce 1945, se dočkali vody z vodovodu téměř po patnácti 
letech.

Množství i kvalita vody ve studni se za posledních 15 let zhoršují. V květnu tohoto 
roku bude dokončena stavba vodovodního přivaděče z Dehtína, kterým bude možné 
do městského vodovodu přivést kvalitní pitnou vodu z údolní nádrže Nýrsko. Vodo-
vodní systém bude mít možnost i nadále využívat vodu ze stávající studny.

(vp)   
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Rekonstrukce ulice Tyršova
V únoru se uskutečnilo výběrové řízení na zhotovitele rekonstrukce Tyršovy ulice. 

Své cenové nabídky zaslaly čtyři firmy. Zastupitelstvo přidělilo tuto zakázku firmě Sil-
nice Klatovy a.s., která nabídla nejnižší cenu ve výši 3 269 849,72 Kč bez DPH. Stavba 
bude zahájena začátkem června a dokončena na konci srpna tohoto roku. Z důvodu 
nedostatečné šířky ulice bude plnohodnotný chodník po jedné straně. Druhá strana 
ulice bude více využitelná pro parkování vozidel a umístění kontejnerů na separovaný 
odpad. 

Firma ČEZ Distribuce bude zároveň odstraňovat dráty vedení a napojovat všechny 
domy v ulici na podzemní vedení nízkého napětí. Do stejného výkopu bude přiložen 
kabel nového veřejného osvětlení, které nasvítí ulici šesti lampami.

Z hradního seriálu #zaHRADBOU
Již několik měsíců můžete sledovat internetový seriál „Za hradbou“. Začal v nejisté 

době zavírání veřejných míst, aby bylo možné za hradby švihovského hradu alespoň 
občas nahlédnout. Sestaven je z příspěvků různého druhu. Připomíná proměny hradu, 
snaží se popisovat části přístupných expozic, ale i běžně nepřístupných prostor, uka-
zuje zajímavosti z historie i současnosti hradu a podobně. Již několikrát také navrhli 
téma dalších příspěvků sami čtenáři. Budeme se těšit na případná přání, která pomocí 
fotoaparátu můžeme splnit a zveřejnit!

Seriál najdete na webových stránkách hradu, ale také na Facebooku nebo Instagra-
mu. Filmové příspěvky je možné nalézt také na kanálu Youtube. Odkaz na hradní web: 
www.Hrad-Svihov.cz/zaHradbou Na ukázku uvádíme několik fotografických pří-
spěvků o proměnách hradu.

Tyršova ulice před rekonstrukcí



-  11  -

98:  Věž zvaná Kašperka  (19. 1. 2021)
Věž zvaná Kašperka skrývá nejen hladomornu. Na obrázcích z let 1950 a 1953 je vidět 

dostavba a zastřešení věže. Proč se věži dodnes říká Kašperka? To nevíme!

 

99:  Kašperka nám roste?  (22. 1. 2021)
Kamenné věže většinou nerostou... Ale! Naše Kašperka vyrostla během čtyř dekád 

hned dvakrát! V 80. letech 20. století totiž dostala novou, zvýšenou střechu. A nebyla 
jediná. Víte, co se v další fázi obnovy hradu na konci 20. století proměnilo?

         (lb)
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PRAVIDELNÝ SBĚR NA ŠŤÁROVNĚ, ŠVIHOV, KOMENSKÉHO čp. 93: 

- VELKOOBJEMOVÝ ODPAD (NÁBYTEK, MATRACE, KOBERCE, DVEŘE…) 

- BIOODPAD (TRÁVA, VĚTVE, LISTÍ…) 

- POUŽITÉ JEDLÉ OLEJE 

- ELEKTROODPAD 

OTEVŘENO od 27. 3. 2021 do 20. 11. 2021 
- KAŽDOU LICHOU STŘEDU OD 16:00 – 18:00 HOD 

- KAŽDOU SUDOU SOBOTU OD 9:00 – 11:00 HOD 

 

NEBUDE VYBÍRÁN: 

- STAVEBNÍ ODPAD (STŘEŠNÍ KRYTINA, ZDIVO…) 

- PNEUMATIKY (LZE BEZPLATNĚ ODEVZDAT DO PNEUSERVISU) 
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Sčítání lidu 2021 - připomenutí

Kdo se nezúčastnil online Sčítání lidu 2021, musí od 17. dubna vyplnit listinný for-
mulář. 

Smluvním partnerem Českého statistického úřadu je Česká pošta, která zajišťuje  
v projektu Sčítání lidu 2021 především terénní práce, tedy roznos a sběr listinných sčíta-
cích formulářů domácností, které se nesečetly online. Sčítací formuláře budou roznášet 
sčítací komisaři, kteří při roznosu formulářů pouze zazvoní a vyčkají na příchod osoby 
venku před domem, podobně jako při doručování doporučených poštovních zásilek. 
V období od 14. do 16. dubna budou občané informováni o termínu návštěvy sčítacího 
komisaře vhozením letáčku do schránky. Pokud osoba nebude komisařem zastižena 
ve svém bydlišti, musí si formulář sama vyzvednout na kontaktním místě české pošty. 

Vyplněný listinný formulář v odpovědní obálce lze do 11. května odeslat poštou 
(vhozením do poštovní schránky) nebo odevzdat na určených kontaktních místech. 

Seznam kontaktních míst podle části obce (zdroj: https://scitani.ceskaposta.cz):

Švihov, Kamýk, Těšnice            ČP, Maxima Gorkého 655, 339 01 Klatovy II  
Bezděkov, Kokšín, Vosí                    tel.: 954 233 902

Lhovice, Jíno, Stropčice  ČP, Masarykovo náměstí 321, 334 01 Přeštice  
Třebýcinka, Kaliště                tel.: 954 233 401

/mb/
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Okénko do historie švihovských reklam

Na této stránce si připomeneme reklamy bývalých švihovských živnostníků 
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Objednání předplatného:
Město Švihov, nám. Dr. E. Beneše 38, částka na rok 30,- Kč,

doručování po Švihově zdarma, zasílání elektronickou poštou zdarma,
zasílací adresy oznamovat na adresu:

mu-svihov@klatovsko.cz, nebo písemně na adresu úřadu.
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